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در بيانيه اي مطرح شد

حمايت نمايندگان مجلس
 از تقويت صنعت دفاعي و قدرت موشكي 

نماين�دگان مجل�س ش�وراي اس�امي در بيانيه اي ب�ر ضرورت 
حمايت از صنعت دفاعي و صيانت از قدرت موشكي تأكيد كردند. 
علي كريمي فيروزجايي عضو هيئت رئيس��ه مجلس روز گذشته، بيانيه 
نمايندگان مجلس در حمايت از صنعت دفاعي و صيانت از قدرت موشكي 
به مناسبت سالروز صنعت دفاعي را قرائت كرد.  متن اين بيانيه به شرح زير 
است: به مناسبت سالروز صنعت دفاعي در بحبوحه تحريم هاي ظالمانه، 
فراگير و مستمر اس��تكبار جهاني كه به نحو آش��كار و جدي، بنيان ها و 
ظرفيت هاي انقلاب اسلامي ايران را نشانه رفته و از هيچ كوشش منجر به 
تضعيف اين نظام الهي و مردمي، جمهوري اسلامي فروگذار نمي نمايند. 
آنچه اميد به فتح و چيرگي بر استيلاي جبهه دشمن را به چشمه ساران 
بالندگي و تعالي بدل نموده و چون كوهي سترگ از دستاوردهاي رفيع و 
بي مانند نظام اسلامي، صيانت مي نمايد، آمادگي دفاعي و جهاد بي وقفه 
ش��رافتمندانه و عزت مندانه فرزندان خدوم و عاري از سوداي نام و نشان 
ملت بزرگ ايران اسلامي در عرصه قدرت بازدارندگي و صنعت دفاعي است 
كه دشمنان قسم خورده اسلام و ايران را بيش از پيش، مأيوس مي نمايد.  
خدمتگزاران صديق كش��ور در صنعت دفاعي با تأس��ي از راهبري هاي 
راهگش��اي فرماندهي معظ��م كل قوا، با عزمي راس��خ گام ه��اي بلند و 
اطمينان بخش را در توسعه صنعت دفاعي طي نموده اند و امنيت، آرامش، 
صلابت و استواري را براي ملت شريف ايران به ارمغان آورده و پيام صلح و 

ثبات را به دوستان در منطقه و جهان تقديم نموده اند، انتظار مي رود:
۱- نخبگان مرتبط و فعال در صنعت دفاعي و شركت هاي دانش بنيان 
و شبكه همكار دانشگاه ها و پژوهش��كده ها، مشاركت مؤثرتر در تداوم 
پيشرفت هاي فناوري دفاعي فراتر از روند موفق كنوني، به عمل آورند. 
۲- در راستاي تأمين نيازهاي اصلي كشور در حوزه اقتصاد به ويژه اولويت 
جهش توليد با استفاده از ظرفيت هاي مازاد و توانمندي هاي صنايع دفاعي 
در بخش غير نظامي براي نيل به اهداف توليد ملي و با اتكا به ظرفيت هاي 
داخلي با مشاركت بخش خصوصي اولويت داده شود و مجلس انقلابي، 

اصلاح و توسعه قوانين مقتضي را در دستور كار قرار خواهد داد. 
۳- حمايت هاي معيشتي از شاغلان و بازنشستگان نيروهاي مسلح از 
اولويت هايي است كه ضرورت دارد دولت با اهتمام ويژه آن را پيگيري و 

با كمك مجلس شوراي اسلامي به انجام رساند. 
۴- نيل به ارتقاي خودكفايي در تس��ليحات و تجهي��زات دفاعي مانع 
از اثربخش��ي تحريم هاي ظالمانه بوده و باعث شكس��ت هاي پياپي و 
مفتضحانه امريكا و رژيم صهيونيستي شده و خواهد شد. مؤكداً اعلام 
مي شود همراهي با امريكا و رژيم غاصب صهيونيستي از سوي هريك 
از دولت ها و عناصر رسمي و غير رسمي براي تمديد تسليحاتي ايران 
نابخشودني است و هرگونه همكاري با شيطان بزرگ براي ايجاد هرنوع 
محدوديت نامشروع در حفظ توان دفاعي و موشكي و پشتوانه قدرت 

بازدارندگي را محكوم مي نماييم. 
۵- همانگونه كه مقام معظم رهبري در س��ال جاري پيش��رفت هاي 
صنعت دفاعي را »پيشرفت هاي حيرت انگيز« و »توليدات شگفت آور« 
بيان فرمودند، ب��ا درك اهميت راهبردي تلاش ه��اي صورت گرفته 
جهادگران عرص��ه خطير صنعت دفاعي كش��ور، حماي��ت و مراتب 
قدرشناسي بي دريغ و همه جانبه خود را از صنعتگران مبتكر و كارآمد 

دفاعي قاطعانه اعلام مي داريم. 
-----------------------------------------------------

عضو كميسيون امنيت ملي:
عربستان ضلع چهارم 

قرارداد امارات و اسرائيل است
 عضو كميسيون امنيت ملي مجلس در واكنش به قرارداد امارات با 
رژيم صهيونيستي، گفت: امارات بايد بداند كه بازنده اصلي اين توافق 
است و اين توافق هيچ تأثيري در ارتقای اين كشور نخواهد داشت. 
به گ��زارش مهر، وحيد ج��لال زاده در واكنش ب��ه توافق ام��ارات با رژيم 
صهيونيستي، گفت: خط سازش در جهان عرب تازگي ندارد و كشورهاي 
ديگري هم بوده اند كه همواره به دنبال تحكيم س��طح روابطشان با رژيم 
صهيونيستي هستند.  وي افزود: وزير امور خارجه عمان هم چندي پيش 
مصاحبه اي انجام داد و سيگنال هاي مثبتي براي رژيم صهيونيستي فرستاد 
و همچنين مصر در دوران انورسادات، اين تابو را شكست و سازش با اسرائيل 
را پذيرفت و لكه ننگي را براي خودشان خريدند.  عضو كميسيون امنيت ملي 
و سياست خارجي مجلس شوراي اسلامي متذكر شد: توافق امارات با رژيم 
صهيونيستي حاصل تلاش امريكايي هاست و امريكايي ها در تمام دوران، 
تمام تلاش خود را معطوف كرده اند تا روابط رژيم هاي سازشكار را با رژيم 
صهيونيستي گره بزنند.  جلال زاده تصريح كرد: مثل هميشه سر كشورهاي 
عربي كلاه رفته اس��ت و امارات بايد بداند كه بازنده اصلي اين توافق است 
و اين توافق هيچ تأثيري در ارتقای اين كشور نخواهد داشت.  وي تصريح 
كرد: بايد حس��اب مردم جهان عرب را از دولت هاي آنان جدا كرد چراكه 
بسياري از آنان جزو آزاديخواهان منطقه هستند و حتي مخالفت خود را با 
اين قرارداد ننگين اعلام كرده اند.  نماينده مردم اروميه در مجلس شوراي 
اسلامي بيان كرد: امارات با اين اقدام، نام خود را در بين كشورهاي سازشكار 
ثبت كرد و عربستان سعودي هم ضلع چهارم امريكا، رژيم صهيونيستي و 
امارات اس��ت اما به دلايلي نمي خواهد اين مسئله را علني و اعلام كند كه 
از خطوط قرمز عبور كرده است اما همه مي دانند عربستان هم پشت اين 
ماجراست.  جلال زاده گفت: ياس��ر عرفات به دليل آنكه مي خواست برای 
ملت فلسطين سهمي را دست و پا كند، سياست سازش را پيش گرفت تا 
جايي كه جان خود را در اين راه از دست داد اما امروز همه مي دانيم انتفاضه 
فلسطين چگونه پيش مي رود و ديگر خبري از آن سازش ها نيست و امارات 

هم بايد بداند كه با اين سازش راه به جايي نخواهد برد. 
-----------------------------------------------------

معاون پارلماني رئيس جمهور:
اشاره رهبري درباره جريان تحريف

حكيمانه و هوشمندانه بود
مع�اون پارلمان�ي رئيس جمه�ور ب�ا بي�ان اينك�ه باي�د دق�ت 
داش�ته باش�يم داخلي ه�ا درگي�ر جري�ان تحري�ف نش�وند، 
گف�ت: بعض�ي مواق�ع اف�راد ممكن اس�ت س�وءنيتي نداش�ته 
باش�ند ك�ه در اي�ن ش�رايط باي�د هوش�مندانه عم�ل ك�رد. 
به گزارش مهر، حسينعلي اميري معاون پارلماني رئيس جمهور در رابطه 
با بخشي از بيانات مقام معظم رهبري در روز عيد قربان پيرامون جريان 
تحريف و تحريم اظهار داشت: فرمايشات مقام معظم رهبري مانند هميشه 
دقيق، ظريف، راهبردي و چراغ راهنماي همه ما در كشور است.  وي عنوان 
كرد: اشارات ايشان از موضع رهبري بسيار حكيمانه، داهيانه و هوشمندانه 
بود و همه بايد تابع فرمايشات ايشان باشيم.  معاون پارلماني رئيس جمهور 
تأكيد كرد: عده اي در خارج از كشور از جمله معاندان، دشمنان و به ويژه 
منافقين كه دستشان به خون بيش از ۱۷هزار نفر از فرزندان اين كشور 
آلوده است، به دنبال ناكارآمدي نظام هس��تند.  اميري تصريح كرد: در 
داخل كشور نيز ما بايد بسيار دقت و توجه داشته باشيم تا خداي ناكرده 
خواسته يا ناخواس��ته افرادي درگير تحريف نش��وند. بعضي مواقع افراد 
سوءنيتي هم ندارند و ناخواسته و ندانسته ممكن است در مسير برنامه هاي 
دشمن قرار گيرند كه در اين شرايط بايد هوشمندانه عمل كرد.  وي در 
پايان خاطرنشان كرد: در شرايط اعمال تحريم هاي ظالمانه كه بي تعارف 
سختي هاي زيادي هم براي ما ايجاد كرده است اما عزت، شرف و غيرت 
ديني و ملي مردم توانسته است اين شرايط را قابل تحمل كند و اينها در 

سايه رهبري حضرت آيت الله خامنه اي قابل تحقق است. 

نكاتي درباره خطاي راهبردي امارات
روزنامه كيهان نوش��ت: شايد يكي از مهم ترين 
»تبعات سياسي« آنچه امارات پنج شنبه با ملت 
و آرمان فلسطين كرد، هديه يك »برگ برنده« 
به  ترامپ براي استفاده در انتخابات آبان ماه امريكا بود.  ترامپ بر اساس اكثر 
نظرسنجي ها و بنا به دلايل متعدد، شانس بس��يار كمي براي پيروزي در 
انتخابات ۲0۲0 دارد. او براي تبديل نشدن به رئيس جمهور تك دوره اي، به 
شدت به »دستاورد« نياز دارد. امارات خواسته يا ناخواسته، اين دستاورد را 
به  ترامپ هديه كرد.  حاكمان كشورهاي ميكروسكوپي در مختصات امارات 
كه هيچ مشروعيت مردمي ندارند و قدرت در آنها صددرصد موروثي است، 
در قبال حفظ تاج و تخت، مطيع اوامرند. ترديدي نيست، آنچه روز پنج شنبه 
از زب��ان »بن زايد«، وليعه��د ابوظبي به ش��كل »بيانيه« منتش��ر و رژيم 
صهيونيستي را به رسميت شناخت، نه يك بيانيه كه يك »دستور ديكته 
شده« بود.  ترامپ دستور داد، بن زايد اطاعت كرد.  اين احتمال كه كشورهايي 
مثل بحرين، عربستان يا كويت هم حماقت امارات را تكرار كنند، وجود دارد. 
دليل آن هم اين است كه اولاً اين موضوع، از سوي صهيونيست ها و برخي 
مقامات غيررسمي  عربي اعلام شده، ثانياً آنها هم مثل امارات، اختياري از 
خود ندارند.  اولين و بزرگ ترين بازنده اين اقدامِ امارات، خود امارات است. 
مي گويند، كسي كه در اتاق شيشه اي نشسته، به سمت ديگران سنگ پرتاب 
نمي كند. حاكمان امارات، در اتاق شيشه اي هستند و با اين اقدام، به سمت 
مقاومت سنگ پرتاب كردند.  در اينكه  ترامپ به شدت دنبال دستاوردسازي 
براي پيروزي در انتخابات است، بين هيچ كداممان اختلافي وجود ندارد. 
شايد - تأكيد مي شود - شايد خبري كه همزمان با نشست مجازي شوراي 
امنيت سازمان ملل درباره قطعنامه ضدايراني امريكا درباره نفتكش هاي 
ايراني منتشر شد هم در همين چارچوب و با هدف دستاورد ساختن براي 

 ترامپ پخت و پز شده بود. 
 -----------------------------------------------------

مقدمه شكست »اسنپ بك«
روزنامه ايران نوش��ت: آنچه در جلسه شوراي 
امنيت سازمان ملل به ابتكار دولت امريكا رقم 
خورد، در حكم يك شكست سنگين براي امريكا 
و دونال��د ترامپ و متقابلًا ي��ك موفقيت براي 
ديپلماس��ي ايراني بود چراكه اقدامي كه امريكا در پي آن بود يعني تمديد 
تحريم هاي تسليحاتي ايران برخلاف توافق برجام، برهم زننده توافق هسته اي 
بود. ابتكار ترامپ كه در ابتدا از توافق هسته اي خارج شد و حالا به دنبال منتفي 
ك��ردن يك��ي از بندهاي برج��ام ب��ود، مص��داق رويك��رد يكجانبه گرايي 
رئيس جمهوري امريكاست كه مورد قبول اعضاي شوراي امنيت سازمان ملل 
قرار نگرف��ت. در حقيق��ت يك اجم��اع نس��بي در جهان وج��ود دارد كه 
يكجانبه گرايي امنيت جهاني را به خطر مي اندازد. اگر ترامپ شكست بخورد 
– انتخابات اگر همين امروز برگزار شود ترامپ بازنده خواهد بود- اروپايي ها 
هم اراده خود براي عملي كردن تعهدات برجامي را سرعت خواهند بخشيد. 
شكست ترامپ و پمپئو در شوراي امنيت آن هم با آن كيفيت كه تنها يك 
كشور كوچك با آن همراهي كرد، مقدمه اي است براي شكست سنگين تر كاخ 
سفيد در برنامه بعدي خود يعني استفاده از »اسنپ بك« يا مكانيسم ماشه كه 
درصدد بازگرداندن همه تحريم ها عليه ايران است. در حال حاضر هم چين و 
روسيه و هم اروپايي ها يادآور شده اند كه امريكا از برجام خارج شده و حق بهره 
بردن از س��ازوكارهاي اين توافق را ن��دارد.  بنابر اي��ن از هم اكنون مي توان 
پيش بيني كرد كه امريكا در صورت توسل به اين راه غيرقانوني يعني »اسنپ 
بك« با يك افتضاح بين المللي ديگر روبه رو خواهد ش��د. نكته ديگري كه 
يادآوري آن مهم است اينكه دولت امريكا دشمن نظام جمهوري اسلامي ايران 
است و شكست او در هر صحنه اي قاعدتاً به نفع ايران است. توافق هسته اي 
برجام نشانه اي از فعال بودن ديپلماسي ايران بود و حالا شكست امريكا در 

شوراي امنيت هم مصداق ديگري است از كارآمد بودن ديپلماسي دولت. 
 -----------------------------------------------------

گام بعدي ترامپ براي مقابله با ايران
 چه خواهد بود؟

روزنامه وطن امروز نوشت: دولت ترامپ 
كه بارها عنوان كرده بود اجازه نمي دهد 
تحريم هاي تسليحاتي ايران لغو شود، 
حالا پس از ۳/۵سال يك جانبه گرايي، نتيجه سياست هاي خود در قبال 
ايران، كشورهاي منطقه، ارتباط با كش��ورهاي اروپايي و تقابل با چين و 
روسيه را به  صورت يكجا در جلسه شوراي امنيت مشاهده مي كند.  ارسال 
سيگنال ضعف نه تنها متحدان ايران را نااميد مي كند بلكه هم دولت فعلي و 
هم دولت آينده امريكا )چه دموكرات و چ��ه جمهوريخواه( را به اين فكر 
مي اندازد كه احتمالاً در بسياري از موارد ديگر نيز مي توانند با ادامه دادن به 
كمپين فشار حداكثري، ايران را وادار به پذيرش خواسته هاي خود كنند، 
حتي در شرايطي كه دموكرات ها هم در انتخابات ماه نوامبر رأي بياورند، 
اين سيگنال آنها را نيز به اين فكر مي اندازد كه مي توانند به سمت گام هاي 
جدي تري براي برخورد با ايران بروند و ارس��ال س��يگنال ضعف در اين 
موقعيت به شدت خطرناك است.   ادراك س��ازي از نحوه برخورد ايران با 
دشمنانش در اوج فشارها و تحريم ها مسئله اي بسيار مهم براي آينده كشور 
و نوع برخورد كشورهاي ديگر )چه دوست و چه دشمن( با ايران است. اگر 
اين ادراك براي كشورهاي جهان به وجود بيايد كه ايران در برهه هاي زماني 
متفاوت، فشار تحريم ها را به شدت تحمل مي كند ولي در آخرين لحظه كه 
كمپين هاي فشار و تحريم در حال فروپاشي است، حاضر به باج دادن به 
 طرف مقابل مي شود، ادراك به وجود آمده نحوه تعامل آنها با ايران را تغيير 
خواهد داد. در واقع با كوتاه آمدن ايران در مسئله تحريم هاي تسليحاتي يا 
فعال شدن مكانيسم ماش��ه، ايران اين ادراك را براي كشورهاي غربي به 
وجود مي آورد كه تحريم روي ايران جواب مي دهد يا كمپين هاي فش��ار 
حداكثري مي توان��د ايران را به  زانو درآورد. در ش��رايطي كه مس��ئولان 
امريكايي خود به اين نتيجه رسيده اند كه كمپين فشار حداكثري امريكا 
نتوانسته در قبال ايران موفق باشد، اين سيگنال و ادراك سازي به شدت 

مي تواند به ضرر جمهوري اسلامي باشد. 
 -----------------------------------------------------

ظاهر و باطن تمديد تحريم تسليحاتي
صبح نو در س��رمقاله خود نوش��ت: آنچه در 
ساعات ابتدايي بامداد شنبه در شوراي امنيت 
س��ازمان ملل اتفاق افتاد، پوسته اي ظاهري 
دارد و معنايي باطني! پوس��ته ظاهري آن همان است كه اين روزها بعضاً 
رس��انه هاي حامي دولت هم در بوق و كرنا مي كنند، اينكه ايالات متحده 
امريكا در دنيا چنان منزوي ش��ده اس��ت كه طرح ضدايراني او در شوراي 
امنيت، همراهي به جز جمهوري دومنيكن پيدا نكرده است. اين حرف هر 
چند بهره هايي از حقيقت دارد اما سؤال آن است كه مگر هدف از تن دادن به 
محدوديت هاي برجام، انزواي امريكا بود كه حال بايد از آن براي خسارت 
بزرگي به نام برجام مايه گذاشت. باطن اين اتفاق اما توانايي شگفت  آوري 
اس��ت كه در يك دهه اخير و در عين همه تحريم هاي تسليحاتي رخ داده 
است. توانمندي داخلي ايران در بخش صنايع نظامي در يك دهه اخير به 
چنان رشد و توانايي رس��يده  كه حالا جمهوري اسلامي از تمديد تحريم 
تس��ليحاتي ايران هم نگراني خاصي ن��دارد، البته نه اينكه مس��ئولان و 
دولتمردان جمهوري اسلامي به استقبال اين تحريم بروند. سخن آنجاست 
كه مديريت صنايع نظامي در عين اس��تفاده از توانايي ها و پتانسيل هاي 
خارجي اما مسئله مهم »دفاع« را مشروط به توافق هاي احتمالي نكرده و 
مسير قدرتمند را با تكيه بر توانمندي هاي داخلي طي كرده و حالا بعد از 
تقريباً دو دهه به جايي رسيده اس��ت كه با فرض كارگرافتادن تلاش هاي 
ضدايراني امريكا و اروپا اما مسئله حياتي دفاع از منافع ملي، لنگ قطعنامه 
شوراي امنيت نيست. باطن اتفاقي كه روز جمعه افتاده، بسيار باارزش تر و 

حياتي تر از ظاهر مسئله است. 

88498443سرويس  سياسي

تحريم تسليحاتي نبوديم، محدود بوديم
وزير دفاع در نشست خبري:

 آماده ايم نيازمندي هاي تسليحاتي لبنان را تأمين كنيم اما انتخاب با خود آنهاست

31م�رداد روز صنعت دفاعي اس�ت، به همين 
مناسبت روز گذشته امير سرتيپ امير حاتمي، 
وزير دف�اع و پش�تيباني نيروهاي مس�لح در 
يك نشس�ت خبري حض�ور ياف�ت. او در اين 
نشست گفت كه ايران »پس از برجام« به لحاظ 
تس�ليحاتي تحريم نبوده بلكه »محدود« بوده 
اس�ت و براي خريد و ف�روش بايد از ش�وراي 
امني�ت »اج�ازه« مي گرفتي�م ك�ه البته هيچ 
وقت لازم نش�ده اس�ت به اين دليل به شوراي 
امنيت مراجع�ه كنيم. حاتمي البت�ه دليل اين 
عدم مراجعه به شوراي امنيت را اين گونه توضيح 
مي دهد ك�ه »ابزارهاي بين الملل�ي تحت نفوذ 
قدرت هاي غربي قرار دارد.« وزير دفاع در مورد 
عادي سازي روابط امارات با رژيم صهيونيستي 
هم گفت كه شر به خود اين كشورها بازخواهد 
گشت كه راه ورود اس�رائيل به منطقه را هموار 
مي كنند. وي در ابتدا از فرمانده معظم كل قوا، 
قواي سه گانه و فرماندهان نيروهاي مسلح كه 
از صنعت دفاعي پش�تيباني مي كنند، تش�كر 
كرد و خبر داد كه تا پايان س�ال و با تأييد دفتر 
رئيس جمه�ور، دس�تاوردهاي جدي�دي در 
عرص�ه صنعت دفاع�ي رونمايي خواهد ش�د. 
او در م�ورد تهديدات س�ايبري ه�م گفت كه 
تاكنون مشكلي جدي در اين زمينه نداشته ايم. 

امير حاتمي عن��وان كرد: ما با تحولات گس��ترده 
و س��ريعي در عرصه بين المل��ل و منطقه مواجه 
هس��تيم كه ما را با يك محيط سيال مواجه كرده 
است. رسانه ها در اين شرايط سيال نقش ويژه اي را 

ايفا مي كنند چراكه دشمن تلاش مي كند بر افكار 
عمومي تأثير بگذارد، آنه��ا تلاش مي كنند ضرر را 
به جاي نفع بنش��انند و بر تصميم سازي نخبگان 
تأثير بگذارند.  وزير دفاع گفت: در اين سوي ميدان 
هم رس��انه هاي خودي تلاش مي كنند ت��ا با اين 
راهبرد رسانه اي دشمن مقابله كنند. در حادثه اي 
كه در لبنان به وقوع پيوس��ت، انتظ��ار مؤمنانه و 
انسان دوستانه اين بود كه به آنها كمك كنيم، اما 
ديديم كه دشمن از همين حوادث هم مي خواست 
سوءاستفاده كند.  امير حاتمي در تشريح ويژگي هاي 
صنعت دفاعي با تأكيد بر اينكه يكي از ويژگي هاي 
ما توان توليد تسليحات راهبردي است، گفت: امروز 
نيازهاي دفاعي مان را بالاي ۹0درصد و با كيفيت 
خوب خودمان مي توانيم تولي��د كنيم و در حالي 
كه با چش��م انداز ۱۴0۴ پنج س��ال فاصله داريم، 
توانسته ايم به اين چشم انداز دست پيدا كنيم و هيچ 
تهديد و تحريمي نمي تواند اين توانمندي را از دست 

ملت ايران خارج كند. 
 شركت هاي دانش بنيان، شريك ما هستند

وزير دفاع با بيان اينكه ش��ركت هاي دانش بنيان 
شريك ما هس��تند، عنوان كرد: خواست قلبي ما 
اين اس��ت كه آنها خود را در افتخ��ار و منافع اين 
كارها سهيم بدانند و در سال هاي اخير هم شراكت 
بسيار خوبي داشته ايم. در دستاوردهاي اخير هر 
كدام كه معرفي شوند، سهم قابل توجهي مربوط به 

شركت هاي دانش بنيان خواهد بود. 
  تحريم تسليحاتي نبوديم، محدوديت بود

وي در پاسخ به سؤالي درباره پايان تحريم تسليحاتي 
و برنامه وزارت دفاع براي اين موضوع عنوان كرد: 

واقعيت اين اس��ت كه ما در اين دوره يعني بعد از 
برجام، تحريم نبوديم، تحريم ها ظالمانه بودند، اما 
ما محدود بوديم چراكه براي خريد و فروش بايد از 
شوراي امنيت اجازه مي گرفتيم، اما ما هم هيچ گاه 
به شوراي امنيت مراجعه نكرده ايم چراكه ابزارهاي 

بين الملل تحت نفوذ قدرت هاي غربي قرار دارد. 
امير حاتمي گفت: هيچ كشوري از تحريم استقبال 
نمي كند، اما محدوديت براي ما مانع نبوده و آنچه 
امروز ما داريم در اوج تحريم به دس��ت آمده و اگر 
فرصتي ايجاد ش��ود كه خواهد ش��د چراكه حق 
ماس��ت، از ظرفيت هاي دنيا براي تأمين نيازهاي 
فناورانه مان و ه��م براي ف��روش محصولات مان 

استفاده خواهيم كرد. 
  ش�ر رژيم صهيونيس�تي دامن امارات را  

خواهد گرفت
وي در بخش ديگري از صحبت هاي خود با اشاره 
به توافقنامه امارات و رژيم صهيونيس��تي و حضور 
ناوهاي خارجي در سواحل لبنان و همچنين انتقال 
فناوري دفاعي به محور مقاومت، عنوان كرد: رژيم 
صهيونيستي يك رژيم غاصب و كودك كش و »شَر« 
به تمام معناست. اين كاري كه اتفاق افتاد، خيانت 
در حق مردم فلس��طين و مردم منطقه است و اگر 
بخواهند پاي اين رژيم را به منطقه باز كنند، ناامني 
را ايج��اد خواهند كرد كه مس��ئوليت آن به عهده 
كساني است كه اين ناامني را ايجاد كردند و شر آن 

دامن شان را خواهد گرفت. 
  به همه كس�اني كه با ظلم اسرائيل مبارزه 

مي كنند، كمك مي كنيم
امير حاتمي گف��ت: مردم عزيز لبنان دوس��ت ما 

هستند و در دوره مقاومت به آنها كمك كرده ايم و 
به همه كساني كه با ظلم اسرائيل مبارزه مي كنند 
كمك مي كنيم. با توجه به شرايط خوبي كه در توليد 
س��لاح داريم، آماده ايم نيازمندي هاي تسليحاتي 

لبنان را تأمين كنيم اما انتخاب با خود آنهاست. 
وي تصريح ك��رد: درباره خروج امري��كا از منطقه 
گام هاي مؤثري برداشته شده و اين خواست همه 
مردم منطقه است. اين اتفاق اخير در سازمان ملل 
هم صداي شكستن استخوان هاي ابرقدرتي امريكا 
را به گوش رساند. امير حاتمي در پاسخ به اين سؤال 
كه آيا حلقه مفقوده اي بين نيازهاي نيروهاي مسلح 
و دستاوردهاي دفاعي وجود دارد، گفت: واقعيت 
اين است كه به ميزان قابل توجهي نيازمندي ها با 
تحقيقات تطابق دارد، البته ممكن است در برخي 

موارد اين موضوع وجود نداشته باشد. 
وي افزود: حدود ۷۵ ت��ا ۸0درصد محصولاتي كه 
رونمايي مي شود وارد خط توليد مي شود، اما ممكن 
است برخي محصولات به دلايل مختلف وارد خط 
توليد نش��ود، در دنيا هم اين موض��وع وجود دارد 
و حتي مي بينيم كه براي برخي س��امانه ها مانند 

هواپيماها هم اين اتفاق مي افتد. 
  رونمايي از يك موشك كروز 

وزير دفاع درباره موش��ك هاي كروز توليد ش��ده 
توسط وزارت دفاع با بيان اينكه حركت ما در اين 
زمين��ه حركت افتخارآمي��زي بوده و ان��واع كروز 
زميني، دريايي، هوا به س��طح، س��طح به سطح، 
زيرسطح به سطح و... را در اختيار داريم، گفت: يكي 
از محصولاتي كه براي رونمايي در روز صنعت دفاعي 

معرفي شده، يك محصول كروز است. 
وزير دفاع در پاس��خ به س��ؤالي درباره نصب كروز 
بردبلن��د روي جنگنده ها، گفت: در اي��ن باره كار 
مي كنيم و ج��زو كاره��اي تحقيقاتي ماس��ت و 
اميدواريم تا اواسط سال آينده بتوانيم يك محصول 

در اين زمينه به ثمر برسانيم. 
  از پاسخگويي به حمات سايبري چه خبر؟

وي در پاسخ به سؤال ديگري درباره پاسخگويي به 
تهديدات سايبري عنوان كرد: يكي از تهديداتي كه 
دشمنان ما عليه جمهوري اسلامي دارند، تهديدات 
سايبري است و دشمنان سرمايه گذاري جدي روي 
اين حوزه دارند، لذا ما هم برنامه هاي مؤثر پدافند 
سايبري داريم و بايد با اجراي رزمايش ها و تمرينات 
آمادگي خود را بالا ببريم و تا امروز مس��ئله اي در 

حوزه هاي جدي در حوزه سايبري نداشته ايم. 
  همكاري ايران و ونزوئا عليه تحريم ها

وي درباره افتتاح فروشگاه اتكا در ونزوئلا نيز گفت: 
ونزوئلا يك كشور ضداستكبار اس��ت و به همين 
دليل مورد دشمني امريكايي ها قرار گرفته است. 
ما هر دو در باشگاه تحريمي ها قرار داشته ايم و اين 
همكاري از قديم بوده و امروز هم تقويت شده است. 
همكاري كشورهاي دوست بر اساس منابع متقابل 
است. از جمله مواردي كه بخش خصوصي ونزوئلا 
درخواس��ت كرده بود، فروش��گاهي براي فروش 
محصولات ايراني بود كه اين كار توس��ط يك نهاد 

عمومي اتفاق افتاد. 

   گزارش 

روز گذش�ته مجلس شوراي اس�امي شاهد 
جلس�ه غيرعلني مجلس در خص�وص نحوه 
فروش اوراق س�لف نفت�ي و همچني�ن نامه 
نمايندگان درباره ضرورت بررس�ي آيين نامه 
شوراي عالي هماهنگي قوا در امور اقتصادي 
بود، البته در ابتداي جلسه هم رئيس مجلس 
در خصوص توافق امارات با رژيم صهيونيستي   
واكنش نش�ان داد. از س�وي ديگر محمدباقر 
قاليباف طي نامه اي خواستار بررسي سريع تر 
فروش اوراق سلف نفتي و بيان نظر تخصصي 
از طرف س�وي كميس�يون هاي مجلس شد. 

محمدباقر قاليباف رئيس مجلس شوراي اسلامي 
در نطق پيش از دس��تور خ��ود در صحن علني 
مجلس با يادآوري سازش ذليلانه خاندان حاكم 
بر كشور امارات متحده عربي با رژيم جنايتكار 
صهيونيستي، گفت: اين توافق و سازش خيانتي 
آشكار به ارزش هاي انساني، آموزه هاي اسلامي 
امت اسلامي و آرمان فلسطين است. پرده تزوير، 
ريا و نفاق نس��بت به آرمان قدس شريف ديگر 
برافتاده است و دش��منان انس��انيت و خائنان 
به امت اس��لامي چه��ره واقعي خود را آش��كار 

كرده اند. 
رئيس مجلس شوراي اسلامي افزود: امروز دفاع 
از فلسطين و مبارزه با رژيم صهيونيستي معيار 
روشن تشخيص حق طلبان و عدالتخواهان جهان 
از منافقان و جنايتكاران است. كساني كه با رژيم 
صهيونيستي طرح دوستي بريزند در نظر تمامي 
امت اس��لامي خائن و جنايتكار و همدس��ت در 
تمامي اقدامات شوم گذشته، حال و آينده رژيم 

منحوس صهيونيستي خواهند بود. 
وي تصريح كرد: ما به تمام خائنان فعلي و كساني 
كه قصد ملحق شدن احتمالي به اين پروژه شوم 
و ضدانساني را داشته باشند، هشدار مي دهيم كه 
مبارزه با رژيم صهيونيستي هرگز متوقف نخواهد 
شد و روز به روز با قدرت بيشتر و با آگاهي بيشتر 

امت اسلامي و مردم ش��ريف فلسطين با قدرت 
ادامه خواهد داشت. 

قاليباف يادآور شد: صف بندي آشكار ميان حق 
و باط��ل، منافقان و مس��لمين، دش��منان رژيم 
جنايتكار صهيونيس��تي و دوستان آن، بي گمان 
باعث قدرتمندتر شدن محور مقاومت در راه آزادي 

قدس شريف خواهد شد. 
رئيس قوه مقننه تأكيد كرد: همچنين سي امين 
سالگرد ورود باشكوه آزادگان سرافراز و قهرمان 
كشور عزيزمان را گرامي مي داريم و به تعبير مقام 
معظم رهبري، اين عزي��زان آزاده »الماس هاي 
درخش��ان« هس��تند. همچنين در اين روز ياد 
و خاطره س��يدآزادگان مرحوم س��يدعلي اكبر 
ابوترابي نماينده دوره های چهارم و پنجم مجلس 
شوراي اسلامي را كه در دوران اسارت نقطه اميد و 

راهنماي اسرا بود نيز ارج مي نهيم. 
وي افزود: خوب است در شرايط فعلي كشور كه 
مردم در  مشقت هستند، بازخواني داشته باشيم 
از ش��رايط س��خت اين عزيزان كه الگوي صبر و 
بردباري و تحمل هس��تند. برخي از اين عزيزان 
بالاي ۱0سال شرايط سخت اس��ارت را تحمل 
كردند و عوارض فراوان جس��مي و روحي از آن 

دوران به همراه خود دارند. 
رئيس مجلس شوراي اسلامي با بيان اينكه وظيفه 
ما در مجلس قدرداني از اين عزيزان و در صورت 
لزوم تلاش براي تأمين شرايط و قوانين حمايتي از 
اين عزيزان ايثارگر است، گفت: اميدوارم معاونت 
محترم رئيس جمهور و رياس��ت بنياد ش��هيد و 
امور ايثارگران در اين م��دت باقي مانده از دولت 
دوازدهم، به موضوعات و مشكلات و كمبودهاي 
اين عزيزان رس��يدگي نمايند و هر كجا كه لازم 
باشد، مجلس هم در كنار اين عزيزان خواهد بود. 

 مأموريت به كميسيون مجلس 
همچنين محمدباقر قاليباف در خصوص جلسه 
علني روز گذش��ته مجل��س گفت: در جلس��ه 
غيرعلني درباره فروش اوراق س��لف نفتي كه در 

ش��وراي هماهنگي اقتصادي مطرح شده است، 
بحث و گفت وگو شد. 

وي افزود: چون اين موضوع )فروش اوراق سلف 
نفتي( در دستور شوراي كار هماهنگي اقتصادي 
بود، لازم ب��ود نمايندگان مجلس ني��ز براي اين 
موضوع مهم بحث و بررسي هايي صورت بدهند، 
بنابراين دو ساعت در دستور كار جلسه غيرعلني 
بود تا رؤساي كميسيون هاي اقتصادي و برنامه و 
بودجه گزارشي را به نمايندگان ارائه و نمايندگان 
نيز نظرات خ��ود را بيان كردند و ان ش��اءالله اين 
جمع بندي ها مي توان��د در تصميم گيري نهايي 

شوراي عالي اقتصادي تأثيرگذار باشد. 
وي اف��زود: در نهاي��ت جمع بندي اين ش��د كه 
كميسيون انرژي، كميس��يون برنامه و بودجه و 
كميس��يون اقتصادي به ص��ورت جداگانه و اگر 
ضرورت داشت مشترك به اين موضوع رسيدگي 

و آن را نهايي كنند. 
وي تأكيد كرد: با توجه به اينكه آخر هفته كنكور 
سراس��ري را داريم، نمايندگان مجل��س در دو 
كميسيون بهداشت و درمان و كميسيون آموزش 
و همچنين در حوزه ه��اي انتخابيه خود، نظارت 
دقيقي را با همكاري معاونت وزارت مجلس براي 
پياده سازي پروتكل هاي بهداشتي داشته باشند. 

  دولت مجلس را ناديده مي گيرد
همچنين نمايندگان مجلس شوراي اسلامي در 
نامه اي خواس��تار توجه هر چه بيش��تر دولت به 

تصميمات مجلس شوراي اسلامي شده اند. 
در اين نام��ه آمده اس��ت:   نظر به ش��رايط ويژه 
حاصل از تحريم هاي امري��كا و لزوم هماهنگي 
تدابير س��ه قوه و تس��ريع در تصميم گيري هاي 
كلان اقتصادي، رهبر معظ��م انقلاب اختيارات 
ويژه اي را به ش��وراي عالي هماهنگي اقتصادي 
سران قوا تنفيذ فرمودند. ايشان ضرورت تسريع 
در تصميم گي��ري و پيش��گيري از تبعات منفي 
اقتصادي را دليل مشروعيت تصميمات اين شورا 

ذكر فرمودند. 

اين ش��ورا در طول فعاليت خود به خصوص در 
دوران وي��روس كوويد۱۹ دركش��ور كه موجب 
تعطيلي مجل��س گرديد آثار مثبت��ي در جهت 
سرعت بخشيدن به رفع موانع اقتصادي و مديريتي 

كلان كشور به همراه داشت. 
با تشكيل مجلس يازدهم كه به گفته مقام معظم 
رهبري جزو قوي تري��ن و انقلابي ترين مجالس 
دوران پس از انقلاب اس��لامي اس��ت و انگيزه و 
اهتمام اكثر نمايندگان محترم و كميسيون هاي 
تخصصي به رفع مش��كلات اقتص��ادي و بهبود 
معيش��ت مردم و مقابله با سياست هاي خبيثانه 
اس��تكبار به نظر مي رس��د، جز م��واردي كه در 
سطح هماهنگي رويكردها و تدابير سه قوه قابل 
طرح است يا مجوزهاي مصداقي براي يك مورد 
تحريمي خاص، نيازي به مصوباتي كه مي تواند 
با قيد فوريت مس��ير قانوني خ��ود را در مجلس 
شوراي اسلامي طي كند، باقي نمي ماند و ضروري 
است مسير آغاز تصميمات كلان به مدار معمول 

خويش بازگردد. 
مزيت مسير مجلس شوراي اسلامي آن است كه 
هم مجال شنيدن نظرات كارشناسي و نقدهاي 
پيش از تصويب فراهم تر است و هم پاسخگويي و 

نظارت براي مرحله پس از تصويب. 
متأسفانه طي هفته هاي اخير شاهد هستيم كه 
حتي در شرايط عادي دولت اصرار دارد تا نيازهاي 
قانوني خود را از طريق ش��وراي عالي پيش ببرد 
و عملًا نقش تقنيني و نظارتي مجلس را ناديده 
بگيرد اين رويه ضمن آنكه مغاير قانون است اين 
نگراني را تشريح مي كند كه تصميمات اخذ شده از 
پشتوانه كارشناسي لازم برخوردار نباشد و تبعات 
سنگيني را براي اقتصاد كشور به بار آورد كه نمونه 
آن را در تصميم به افزايش قيمت بنزين در آبان 

ماه ۱۳۹۸ شاهد بوديم. 
تداوم مس��يرهاي موازي مجل��س بنيانگذاري 
رويه اي خواهد بود كه آثار و تبعات ناگواري را در 

آينده براي كشور به بار خواهد آورد. 

قاليباف: اقدام امارات ذليلانه بود
نمايندگان مجلس: دولت اصرار دارد حتي در شرايط عادي نيازهاي قانوني خود را ازطريق شوراي عالي سران قوا پيش ببرد و نه مجلس كه اين مغاير قانون است
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